
 دستاورد واليبال مهم است 
نه صرفاً صعود

قرار گرفتن در گروه مرگ و همگروهي با تيم هاي روس��يه، لهس��تان و 
امريكا، قهرمانان المپيك، جهان و ليگ جهاني نش��ان از راهي سخت و 
دشوار داشت. اگر چه طي چند سال اخيرتيم ملي واليبال ايران توانسته 
بود خودي نشان دهد و عنوان شگفتي ساز را به خود اختصاص دهد. اما 
واقعيت چيزي فراتر از اين عنوان ها بود. واقعيت اين بود كه شاگردان كواچ 
بايد با قهرماناني نبرد كنند كه گذشتن از سد هر كدام كار آساني نبود اما به 

قيد قرعه ايران بايد براي صعود از سد هر سه اين قهرمانان مي گذشت. 
توقع ها از ايران بعد از آنكه در رقابت هاي قبلي تيم ملي واليبال عنوان 
چهارم��ي را از آن خود كرده بود ب��الا رفته بود. اما اي��ن توقع ها بعد از 
پيروزي برابر امريكا آن هم با دو نتيجه مقتدرانه سه بر صفر بيش از پيش 
شد، به طوري كه همه انتظار صعود به مرحله بعد را داشتند، بدون توجه 
به اينكه شاگردان كواچ در كنار تيم هايي به رقابت پرداختند كه هركدام 

از بهترين هاي دنياي واليبال و قهرمانان اين رشته هستند. 
صعود به مرحله بعدي، توقعي بود كه در راستاي نتيجه گيري تيم ملي 
واليبال در اين رقابت ها به وجود آمد، درست وقتي كه تيم ملي توانست 
برابر قهرمانان جهان به پيروزي دست يابد، اما واقعيت اين است كه عدم 
صعود به مرحله بعدي پايان واليبال ايران نيس��ت، در واقع دنيا با عدم 
صعود در ليگ جهاني براي واليبال تمام نمي ش��ود. واليبال ايران تازه 
ابتداي يك راه طولاني است و نبايد انتظار داشت اين ره صد ساله را يك 
شبه طي كند. اين تيم هر سال بهتر از سال قبل مي شود و همچنان دنيا 
را به تعجب وا مي دارد. هدف اين تيم المپيك است و در راه رسيدن به 
اين هدف بايد كوله باري از تجربه داشته باشد كه پيروزي برابر روسيه، 
امريكا و لهستان حتي اگر تنها در يك بازي بود، تجربيات خوبي به كوله 

بار واليباليست هاي ايران افزوده است. 
عملكرد خوب واليبال ايران طي اين چند س��اله و در همين رقابت هاي 
ليگ جهاني 2015 توقعات را از اين تيم بالا ب��رده، به طوري كه بدون 
ترديد بعد از پيروزي در نخستين بازي برابر امريكا بسياري انتظار صعود 
داشتند. اما بايد كمي واقع بين بود. نهال نوپاي واليبال بايد اصولي بالا برود 
و باخت هايي نظير شكست در دومين ديدار خانگي مقابل لهستان اگر چه 
دردآور است اما مي تواند پلي باشد به سوي پيروزي هاي آينده. هريك از 
باخت هاي تيم ملي در ليگ جهاني مي تواند تجربه اي گرانبها باشد براي 

آنكه واليبال ايران در ادامه به موفقيت هايي چشمگير دست يابد. 
اگر چه صعود به مرحل��ه بعدي رقابت هاي ليگ جهاني مي توانس��ت 
موفقيتي شيرين براي تيم ملي واليبال ايران باشد، اما اكنون آنچه كه 
حائز اهميت است، دستاوردهاي حضور شاگردان كواچ و نتيجه عملكرد 
آنها در اين رقابت هاست. دستاوردي كه باعث شده تا واليبال دنيا بيش 
از پيش روي واليبال ايران حساب كند. به طوري كه حتي در پي عدم 
صعود هم جامعه جهاني واليبال حساب ويژه اي روي واليبال ايران باز 
مي كند و اين را مي توان در صحبت هاي مربي��ان و بازيكنان تيم هاي 
قهرمان جهان ديد وقتي از ايران به عنوان قدرتي مسلم نام مي برند. اما 
مهم تر از تمجيدهايي كه ملي پوش��ان و مربيان اين تيم ها از شاگردان 
كواچ كرده اند، تمجيد IOC از واليبال ايران است وقتي واليبال ايران 
را مدعي اصلي صعود به المپيك ريو و حتي رس��يدن به مدال در اين 
رقابت ها معرفي مي كند. اين اظهار نظرها در واقع توانايي واليبال ايران 
را به رخ مي كشد و نشان مي دهد عملكرد كواچ و شاگردانش در ليگ 
جهاني تا چه اندازه مثبت بوده كه حتي در پ��ي عدم صعود به مرحله 
بعد نيز اينگونه از آنها ياد و تمجيد مي شود. بدون شك هدف اصلي تيم 
ملي واليبال نيز جز اين نبوده اس��ت. كسب دستاوردي مثبت و اثبات 
بيش از پيش قدرت واليبال ايران به جهان. هدفي كه كواچ و شاگردانش 
به آن دست يافتند. هدفي كه مي تواند در ادامه و سال هاي آينده پر و 
بال بيشتري بگيرد و با توجه به تجربياتي كه در اين مدت كسب شده، 
موفقيت هاي چشمگيري را رقم بزند. اما اكنون مهم عملكرد مثبت تيم 
ملي واليبال ايران برابر قدرت هايي چون روسيه، لهستان و امريكا است 
كه چشم جامعه بين المللي واليبال را به خود خيره كرده است. تيم ملي 
نه تنها توانست بازي هم سطح قهرمانان جهان ارائه دهد، كه گاه حتي 
آنقدر بهتر ظاهر شد كه آنان را به زانو در آورد و اين مسئله مهمي است 

كه نبايد سطحي از كنار آن گذشت. 

شيلي- آرژانتين؛ فينال كوپا امريكا
جدال لاروخا و آلبي سلسته بر سر جام

فينال كوپا امريكا بامداد فردا )00:30( با جدال دو تيم شيلي و آرژانتين در 
ورزشگاه ناسيونال شهر سانتياگو برگزار مي شود. لاروخا و آلبي سلسته در 
حالي در ديدار نهايي جام ملت هاي امريكا به مصاف هم مي روند كه ميزبان 
اميدوار است اولين جام بين المللي خود را در مقابل هواداران خود بالاي 
سر ببرد و آرژانتيني ها هم به فكر جبران ناكامي جام جهاني 2014 هستند. 

  هزار و يك آرزوي ميزبان
شيلي براي گرفتن ميزباني جام ملت هاي 2015 تلاش زيادي كرد. آنها 
مي دانستند كه بازي خانگي كمك بزرگي به آنها مي كند و صعود به فينال 
هم اين موضوع را تأييد مي كند. اين درحالي است كه قرمزها با هزار و يك 
اميد به بازي فردا نگاه مي كنند. تيم ملي فوتبال ش��يلي نه تنها تاكنون 
قهرمان كوپا امريكا نشده بلكه هيچ قهرماني بين المللي را نيز تجربه نكرده. 
آنها چهار بار تا پاي فينال پيش رفتند اما هر چهار بار دست شان به جام 
نرسيده است. آخرين نايب قهرماني شان نيز در سال 1987 و با شكست 
مقابل اروگوئه به دست آمد. اين تيم با صدرنشيني در گروه اول، شكست 
اروگوئه و غلبه بر پرو به فينال رسيده و ادواردو وارگاس بهترين گلزن شيلي 
محسوب مي شود. شاگردان خورخه سامپائولي در صورتي كه بتوانند از 
پس راه راه پوشان بربيايند براي اولين بار جام قهرماني ملت هاي امريكا 
را در خانه حفظ مي كنند. در اين ديدار آرتور ويدال و الكسيس سانچس 

اميدهاي اصلي شيلي براي باز كردن دروازه آرژانتين هستند. 
  همه نگاه ها به آرژانتين

شانس قهرماني آرژانتين در جام ملت هاي امريكا از نظر فوتبال دوستان 
و كارشناسان فوتبال به مراتب بيشتر از شيلي است، به ويژه آنكه ياران 
مسي در بازي قبل فينال خود حس��ابي گرد و خاك به پا كردند. تيم 
ملي آرژانتين هم مثل ش��يلي با هفت امتياز و صدرنشيني از گروهش 
بالا آمد، كلمبيا را در ضربات پنالتي شكس��ت داد و پاراگوئه را با شش 
گل از پيش رو برداشت تا به فينال برسد. اوج هنرنمايي راه راه پوشان 
پيروزي پرگل شان مقابل پاراگوئه بود. اين تيم تاكنون 14 بار فاتح كوپا 
امريكا شده و با پيروزي در بازي بامداد فردا تعداد جام هايش با اروگوئه 
ركورددار برابر مي شود. جالب اينجاس��ت كه آرژانتيني ها همواره در 
ادواري كه ش��يلي ميزبان بوده موفق ظاهر ش��دند و چهار قهرماني و 
دونايب قهرماني را در خاك اين كشور به دس��ت آورده اند. با اين حال 
آخرين موفقيت شان به سال 1993 و قهرماني در جام ملت هاي امريكا 
برمي گردد. آلبي سلسته در فينال جام جهاني هم مغلوب آلمان شد. 

  تركيب احتمالي
آرژانتين: رومرو، زابالت��ا، دميكليس، اوتامندي، بيگليا، ماس��كرانو، 

پاستوره، مسي، آگرو و دي ماريا
ش�يلي: براوو، ايس��لا، مدل، روخاس، خارا، دي��از، آرانگوئيز، ويدال، 

والديويا، سانچس و وارگاس
  خاطرات تلخ گذشته

شيلي تنها يك بار توانسته از سد آرژانتين بگذرد. ميزبان جام ملت ها از سال 
1959 ديگر نتوانسته آلبي سلسته را مغلوب كند. آخرين رويارويي دو تيم در 
جريان مسابقات انتخابي جام جهاني 2014 بود كه در آن بازي هم گل هاي 
مسي و هيگواين بار ديگر پيروزي آرژانتين را رقم زد. آخرين باخت شيلي در 
مرحله مقدماتي جام جهاني برزيل رقم خورد و شاگردان مارتينو هم آخرين 

شكست خود را مقابل آلمان در فينال جام جهاني تجربه كردند. 
  حمله به جام قهرماني

ليونل مسي ابراز اميدواري كرد تيم ملي كشورش بتواند با موفقيت در 
كوپا امريكا ناكامي جام جهاني را جبران كند. مهاجم تيم ملي آرژانتين 
پيش از رويارويي با شيلي در گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: »اين 
تيم براي فتح جام انگيزه زيادي دارد. بعد از شكست مان در جام جهاني 

از هر جهت ما براي قهرماني شايسته هستيم.«
  دينم را ادا مي كنم

سرخيو آگرو هم مثل مسي به قهرماني مي انديشد. مهاجم منچستر سيتي 
با اشاره به اين موضوع گفت: »نمي خواهم در مورد جام جهاني حرف بزنم 
چراكه در آن زمان در شرايط ايده آل نبودم. ولي حالا شرايط خوبي دارد. 
اميدوارم با قهرماني در كوپا امريكا دينم را به تيم كشورم ادا كنم. باخت به 
آلمان واقعا تلخ بود اما شكست شيلي مي تواند همه آن تلخي را از بين ببرد. 
نگران ليونل هم نباشيد او حالش خوب است. درست است كه فقط يك گل 

زده اما دليلش اين است كه چند مدافع در هر بازي احاطه اش مي كنند.«

»هميشه دوست داش��تم مربيگري را از تيم هاي 
پايه آغاز كنم.« اين را مه��دي مهدوي كيا پس از 
انتخاب به عنوان سرمربي تيم نوجوانان هامبورگ 
مي گويد. او كه با 8 سال بازي با پيراهن هامبورگ در 
رديف اسطوره هاي اين تيم آلماني قرار گرفته است، 
حالا دوباره به خانه اش برگشته است. مهدوي كيا 
همچنين به عنوان مربي تخصصي تمام رده هاي 
سني هامبورگ در زمينه هاي سانتر و كاشته انتخاب 
شده است. قرار اس��ت وي در بحث تاكتيك هاي 
هجومي هم در كنار مربي��ان آكادمي هامبورگ 
فعاليت كند. مهدوي كيا درباره انتخابش به عنوان 
مربي تيم زير 14 س��اله هاي هامبورگ ديروز به 
خبرگزاري ايس��نا گفت: »مدت ها بود كه باشگاه 
هامبورگ به دنبال همكاري با من ب��ود و از آنجا 

كه من قصد داشتم كلاس هاي مربي گري ام را در 
اروپا و در آلمان بگذرانم پيشنهاد باشگاه هامبورگ 
را قبول كردم و قرار اس��ت از دو هفته آينده با تيم 
زير 14 ساله هاي هامبورگ همكاري كنم. در آلمان 
بايد حتماً درجات مربي گري را پشت سر بگذاريد 
تا بتوانيد به عنوان سرمربي روي نيمكت بنشينيد. 
هميشه دوست داشتم مربيگري را از تيم هاي پايه 
شروع كنم. خوشحالم كه اين فرصت برايم به وجود 
آمده و مي توانم تجربيات زيادي را از اروپا و فوتبال 

باشگاه هامبورگ به دست بياورم.«
كيا پي��ش از اي��ن نيز در واكن��ش به اينك��ه يكي از 
گزينه هاي دس��تياري برانكو در پرس��پوليس است 
گفته بود: » باي��د با مدرك مربيگري كارم را ش��روع 
كنم و درست نيست آدم از پله يكم يك دفعه روي پله 

دهم برود. به همين خاطر كارم را از فوتبال پايه آغاز 
كرده ام.« كيا قصد دارد مدارج مربيگري را طي كند و در 
كلاس هاي مربيگري فدراسيون فوتبال آلمان شركت 
كند و از دوره بعدي اين كلاس ها به اين كش��ور سفر 
خواهد كرد. به دليل سابقه اي كه مهدوي كيا در فوتبال 
آلمان دارد و بيش از 10 سال حضور در بوندسليگا را 
تجربه كرده، نيازي نيست كه وي در دوره C ثبت نام 
 Bكند و كار مهدوي كيا از حضور در كلاس هاي دوره

فدراسيون فوتبال آلمان آغاز خواهد شد. 
هر چند تيم نوجوانان هامبورگ، اولين تجربه جدي 
مهدوي كيا در عرصه سرمربيگري است اما او پيش 
از اين مدتي به عنوان دستيار علي دوستي مهر در 
تيم ملي جوانان حضور داش��ت، البته آن تجربه 
چندان موفقيت آميز نبود و حالا كيا تصميم گرفته 

اس��ت پله به پله بالا برود و روزي به گفته خودش 
تجربياتش را در اختيار فوتبال ايران قرار دهد.

    
در بين مربيان جوان ايراني كه مي خواهند پله به پله 
بالا بروند و فوتبال آلمان را براي آموزش و كسب تجربه 
راه مربيگري ش��ان آغاز كرده اند، مهدوي كيا تنها 
نيست و پيش از او، وحيد هاشميان هم اين مسير را 
آغاز كرده است. هم تيمي سابق كيا در هامبورگ اين 
روزها در به در دنبال تجربه اندوختن براي شروع كار 
مربيگري است، آن هم به صورت اصولي و البته مرحله 
به مرحله. اواخر سال گذشته بود كه هاشميان توانست 
بالاترين مدرك مربيگري فوتبال آلمان را دريافت كند 
اما مي گويد عجله اي براي مربيگري ندارد: » هرگز 
براي مربي شدن عجله نمي كنم، بيشتر عجله دارم كه 
چيزهاي بيشتري ياد بگيرم. من هميشه بدم مي آمده 
كه از واژه مدرك صحبت كنم. دوست دارم از كلمه 
يادگيري صحبت كنم و بگويم كه باز هم مي خواهم 

آموزش ببينم و چيزهاي زياد ياد بگيرم.«
گرفتن مدارك مربيگري B و A يوفا در كنار تجربه 
حضور روي نيمكت تيم هاي هالشتنبك رلينگن 
و نيندورفر در اوبرليگاي آلمان يك ش��روع خوب 
براي هاش��ميان بود. او درباره تجربه مربيگري در 
اوبرليگاي آلمان گفته اس��ت: » در آلمان شما هر 
دوره اي را كه در مربيگ��ري مي گذرانيد، بايد يك 
سال در همان كشور فعاليت كنيد تا بتوانيد اجازه 
حضور در دوره بعدي را پيدا كنيد. من وقتي فوتبالم 
تمام ش��د دو فصل در اوبرليگاي آلمان مربيگري 
كردم تا ضمن كسب تجربه، شرايط را براي امتحان 
ورودي به دوره مربيگري پرولايسنس مهيا كنم.«

هاشميان در ادامه توانست بعد از يك سال حضور 
در آزم��ون ورودي، دوره ه��اي تئ��وري، عمل��ي، 
كارآموزي و در نهايت آزم��ون پاياني كلاس هاي 
مربيگري پروليسانس آلمان مدرك معتبر مربيگري 
فدراسيون فوتبال اين كشور را دريافت كند. وي پس 
از اين اتفاق بس��يار مهم در مراسمي كه فروردين 
برگزار شد مدرك خود را از رئيس فدراسيون فوتبال 
آلمان دريافت كرد. هنگام دريافت اين مدرك نيرش 
باخ هنگامي كه نوبت به هاش��ميان رسيد گفت: 
»هلي كوپتر آمد«. پرولايسنس بوندس ليگا، همان 
مدركي كه فيليكس ماگات، يوپ هاينكس، يواخيم 
لو و همه مربيان بزرگ آن را دارند. حالا هاشميان 
مي خواهد اين مسير را ادامه دهد تا مانند روزهايي 
كه بازي مي ك��رد تبديل به مربي بزرگي ش��ود و 

اندوخته هايش را به بازيكنان ايران منتقل كند. 
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براي مربي شدن به مدرك اكتفا نشود
بحث ورود به عرصه مربيگ��ري فوتبال و 
موفقيت در اين حرفه تنها ب��ه حضور در 
كلاس هاي مربيگري محدود نمي ش��ود.  
هر مربي اي كه توانمندي هاي بيش��تري 
داشته باشد بدون شك موفق تر از سايرين 
خواهد بود. با اين حال حضور در كلاس ها و 
گرفتن مدارك مربيگري از جمله ملزومات 
اين حرفه اس��ت. مربيان با توجه به رده اي 
كه در آن فعاليت دارند بايد مدارج علمي را 
طي كنند. در شرايط فعلي مهدي مهدوي كيا به دليل تجارب اروپايي كه 
دارد خوشبختانه بهترين شيوه را براي رسيدن به موفقيت در امر مربيگري 
انتخاب كرده است.  البته بايد به اين نكته توجه داشت كه صرفا گرفتن 
مدرك نمي تواند موفقيت يك مربي را تضمين كند، چراكه در كش��ور 
خودمان مربياني هستند كه مدرك مربيگري س��طح بالايي ندارند اما 
در كارشان موفق ظاهر شده اند. از طرفي مربياني را هم داريم كه به رغم 
داشتن مدرك A به دليل نداشتن تجارب كافي نتوانستند به جايگاه واقعي 
خود برسند. به اعتقاد من مربياني كه مي خواهند به اهداف خود دست پيدا 
كنند مي بايست علاوه بر حضور در كلاس هاي مربيگري و گرفتن مدارك 
بين المللي، شخصا مطالعات زيادي هم در حوزه فوتبال داشته باشند تا 
بتوانند از اين مسير سخت عبور كنند. از طرفي قانون مي گويد كه براي 
گرفتن مدرك مربيگري حرفه اي، تسلط كافي بر زبان جزو ملزومات است. 
بايد به اين نكته توجه داش��ت كه صرف حضور در كلاس هاي مربيگري 
نمي تواند از كسي مربي بزرگي بسازد.  معتقدم كه مهدوي كيا مي تواند 
در كارش موفق شود. او س��ال ها در اروپا بوده و مي داند براي آنكه مربي 
بزرگي شود چقدر بايد زحمت بكش��د. درست مثل وحيد هاشميان كه 
او هم مربيگري را از پايه شروع كرده است. به علاوه اينكه همه نمي توانند 
در فوتبال مربي شوند. چه بسا فوتباليس��ت هايي كه به رغم طي كردن 
همه مدارج در مربيگري به جايي نرسيدند؛ ميشل پلاتيني يك نمونه از 
آنهاست. اما مربياني مثل اريكسون و مورينيو از خيلي هاي ديگر بهتر بوده و 
بهتر نتيجه گرفته اند. در پايان بايد بگويم اگر فوتباليست هاي ما مي خواهند 
به قله مربيگري برس��ند نبايد به مدرك گرفتن بس��نده كنند بلكه بايد 

آگاهي شان به زبان، كامپيوتر و فوتبال روز دنيا را ارتقا دهند. 

سوارس در جمع كودكان سرطاني 
كار خوب كردن به نژاد افراد بس��تگي ندارد. كاري ندارد كه رنگ پوست 
سفيد است يا تيره ، بلكه به ذات افراد بستگي دارد، به حس انسان دوستانه 
افراد. هيچ وقت نمي توان يك ورزشكار را از روي شكل ظاهري اش شناخت. 
كارهاي خداپسندانه در ايران توسط ورزشكاران مان زياد صورت مي گيرد. 
هر چند افراد شاخص و چهرهاي ورزشي معمولا حاشيه زياد دارند اما با 
انجام اين نوع كارهايشان بارها و بارها نشان داده اند كه فقط در قيد و بند 
مسائل مالي نيستند. لوئيز سوارس ستاره بارسا و تيم ملي اروگوئه يكي 
ازاين افراد است كه در سفر به كشورش اروگوئه از بيمارستان فوق تخصصي 
كودكان مبتلا به سرطان بازديد كرد و مبلغ 300 هزار دلار نيز كمك كرد.
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رأي نهايي راه آهن- پيكان فردا صادر مي شود
رأي جنجال�ي كميت�ه اس�تيناف در خص�وص بازيك�ن راه آهن 
و صع�ود دوب�اره پي�كان ب�ه ليگ برت�ر ح�رف و حديث ه�اي 
زيادي را به همراه داش�ت. ه�ر چند كميت�ه اس�تيناف در ابتدا 
از غيرقاب�ل برگش�ت ب�ودن و مح�ق نب�ودن راه آه�ن صحبت 
كرد ام�ا گويا ف�ردا قرار اس�ت جلس�ه اي ديگ�ر برگزار ش�ود؛ 
جلس�ه اي ك�ه تكلي�ف پي�كان و راه آه�ن را مش�خص مي كند.

عليرضا رحيمي مديرعامل باش��گاه راه آهن درباره رأي صادر ش��ده از 
كميته اس��تيناف مي گويد: بحث ما در رأي اخير روي قانون و ماده و 
مقررات اس��ت. اگر ما مي دانس��تيم كه مارتين موتومبا مشكل دارد، 
هرگز وارد بحث استفاده از او نمي شديم. وقتي يك ورزشكار را به اينجا 
مي آوريم از فدراس��يون درخواس��تITC  مي كنيم و بنابرين كميته 
بين الملل فدراس��يون بايد درباره آن بازيكن مكاتبه كند. پس مسئله 

به ما مربوط نمي شود.
عليرضا صالحي، رئيس كميته استيناف اما در پاسخ به اظهارات رحيمي 
مي گويد: مديرعامل باشگاه راه آهن به صلاحيت كميته استيناف ايراد 
گرفته اند، درحالي كه در ماده 48 بند 9 آيين نامه انضباطي آمده است 
تغيير نتيجه بازي در اختيار كميته اس��تيناف است. در رأي موتومبا، 
راه آهن حق اعتراض داشت كه در اين مورد س��كوت كرد. اين پرونده 
مشمول ماده 74 است كه به جعل اسناد و تقلب در گواهي باز مي گردد، 
پس همه ديدارهايي كه اين بازيكن در آن به ميدان رفته، بايد س��ه بر 
صفر مي شد. مديرعامل باشگاه راه آهن مي بايست بعد از عقد قرارداد، 

طبق بند 2 ماده 74 در مورد بازيكنان جديد خود استعلام بگيرد. 

  چـهـره ها / وحيد صابري

شيوا نوروزي

88498432سرويس ورزشي

سعيد احمديان
  گزارش

پله پله تا نيمكت تيم هاي بزرگ

دايي بر سر دوراهي ملوان- پيكان 
سرمربي پيشين پرس��پوليس كه فصل 
گذش��ته به خاطر نتايج بد جايش را به 
حميد درخشان داد ترجيح داد كه تا آخر 
فصل هدايت تيمي را بر عهده نگيرد اما 
در فصل جديد نق��ل و انتقالات، حرف و 
حديث هاي زيادي درباره پيوستن دايي 
به برخي تيم ها شنيده مي شود. ملوان و پيكان از جمله تيم هايي 
هستند كه خواهان به خدمت گرفتن علي دايي هستند. آذرگون 
عضو هيئت مديره ملوان درباره جلسه تصميم گيري براي انتخاب 
دايي به عنوان سرمربي اين تيم گفت: »حضور علي دايي وعده اي 
است كه داريوش بهشتي، مالك جديد اين تيم به هو اد ا ران داده 
و احتمالا به دنبال اين اس��ت كه او را به انزلي بياورد، اما از حضور 

قطعي او در انزلي اطلاعي ندارم.«

به هدفمان رسيديم
تيم مل��ي واليب��ال كش��ورمان در حالي 
ديش��ب در ادامه ليگ جهان��ي به مصاف 
روسيه رفت كه بدون توجه به صعود يا عدم 
صعود واليباليست هاي كشورمان به مرحله 
نهايي، آن چيزي كه به گفته كاپيتان تيم 
ملي واليبال ايران با ارزش است، باقي ماندن 
تيم ايران در سطح اول ليگ جهاني است. سعيد معروف در نشست 
خبري پيش از بازي ايران و روسيه گفت: »به هدفمان كه ماندن در 
بين تيم هاي برتر بود رسيديم. نكته مهم براي ما اين بود كه توانستيم 
قبل از بازي هاي آخر خود در مرحله گروهي به هدف مان يعني ماندن 
در جمع 8 تيم برتر برسيم.«اين در حالي است كه پيش از شروع ليگ 
جهاني، با توجه به قرار گرفتن كشورمان كنار سه قدرت اول واليبال 

دنيا، كمتر كسي تصور مي كرد ايران چنين نتايجي كسب كند.

نگراني هواداران را درك مي كنم
اواخ��ر هفته گذش��ته بود ك��ه تعدادي 
هوادار منتسب به پرسپوليس جلوي در 
اين باش��گاه به صورت اعت��راض آميزي 
تجمع كردن��د. گويا اي��ن اعتراض ها در 
روز پنج ش��نبه هم ادامه داشته و برانكو 
با حضور در جمع آنه��ا گفت:»هواداران 
را درك مي كنم چ��ون آنها از همه چيز مهم ترن��د. هر كاري هم 
انجام مي شود،  به خاطر هواداران است اما آنها بايد در نظر داشته 
باشند كه عكس العمل نشان دادن در فصل نقل و انتقالات راحت 
نيست. نگراني هواداران را درك مي كنم اما واقعا بازيكنان زيادي با 
معيارهاي زيادي وجود دارند ولي محدوديت بودجه داريم اما بايد 
بگويم كه همه مي بينند كه طي روزهاي اخير اوضاع خوب شده و 

در روزهاي آينده نيز بهتر خواهد شد.« 

دنيا حيدري 

امير حاج رضايي

كارشناس فوتبال

شانس مجدد شوراي فني تيم هاي ملي كشتي فرنگي به حميد سوريان براي شركت 
و حضور در تيم ملي درست مثل اتفاقات مس��ابقات انتخابي حاشيه هاي زيادي را به 
همراه داشت.  محسن حاجي پور ملي پوش وزن 59 كيلوگرم كه در مسابقات انتخابي 
خوش درخشيد و انتخاب شد در اين خصوص مي گويد: »من تابع نظرات كادر فني 
هستم و هر كجا كه صلاح بدانند روي تشك مي روم. سوريان از افتخارات كشتي ايران و 

جهان است ولي اي كاش او در مسابقات انتخابي شرايط مساعدي داشت و روي تشكل 
مي آمد تا عدالت بهتر رعايت شود. من در تمامي مسابقات اول شدم تا شكي در انتخاب 
شدنم وجود نداشته باشد. خوب بود عدالت برقرار مي شد. به هر حال مهم موفقيت 
تيم ملي كشتي فرنگي ايران است و من هم اميدوارم هر كسي شايسته است انتخاب 

شود. من هم تابع قانون و نظرات كادر فني و شوراي فني تيم هاي ملي هستم.«

 حاجي پور:
  كاش عدالت 
رعايت مي شد 

حذف نادال از جام ويمبلدون
رقابت هاي تنيس جام ويمبلدون قديمي ترين گرند اسلم تنيس جهان 
در انگلستان آغاز شده و بزرگان تنيس دنيا براي دستيابي به جام 
قهرماني برابر هم صف آرايي كرده اند، اما مسابقات امسال با شوك 
زودهنگامي همراه بود. رافائل نادال مرد شماره 2 تنيس جهان 
در برابر حريفي گمنام از آلمان شكس��ت خورد ت��ا در پايان دور 
سوم وداعي زودهنگام با اين رقابت ها داشته باشد.  نام داستين 
براون حتي در بين 100 تنيسور برتر دنيا نيز ديده نمي شود، 
اما وقتي در س��ت اول بازي 7 بر 5 حريف پ��رآوازه خود را 
شكس��ت داد، نادال ضعيف به اين نتيجه رسيد كه كارش 
دشوار است، قهرمان اسپانيايي تنيس دنيا ست دوم را شش بر 
3 پيروز شد اما شكست در ست هاي سوم و چهارم با نتيجه مشابه 6 بر 
4 كار او را يكسره كرد تا براون آلماني راهي مرحله بعدي شود و نادال 

اسپانيايي راه خانه را در پيش بگيرد.

IOC: ايران مدعي مدال المپيك است 
واليبال ايران حالا اينقدر بزرگ شده كه مورد توجه تمام دنيا قرار گرفته است. 

پيشرفت هاي واليبال كشورمان اين روزها حتي نظر كميته بين المللي را 
هم جلب كرده است تا جايي كه سايت رسمي اين كميته در گزارشي ضمن 
تمجيد از پيشرفت واليبال در كشورمان، ايران را مدعي اصلي صعود به 

المپيك ريو و حتي رسيدن به مدال معرفي كرده است. در بخشي از اين گزارش 
آمده است: پيشرفت واليبال ايران طي چند سال گذشته فوق العاده بوده 
است و حالا آنها تلاش مي كنند تا جواز حضور در المپيك ريو را به دست 
آورند. واليبال ايران حالا يكي از قدرتمندترين تيم هاي واليبال دنياست، 

البته در كنار قدرت اين تيم بايد به اين اشاره كرد كه هواداران واليبال در اين 
كشور نقش زيادي در موفقيت هاي آنها داشتند و سكوي اتكاي خوبي براي 
رسيدن واليبال ايران به حساب مي آيند. ايران به همراه هواداران پرشورش 
حالا يك مدعي جدي براي صعود به المپيك و شايد هم رسيدن به مدال 

در بزرگ ترين آوردگان ورزش جهان به حساب مي آيد.

فريدون حسن 
  منهاي فوتبال

مهدي مهدوي كيا حالا روزهاي جديدي را تجربه مي كند، او آخر هفته گذشته 
به عنوان سرمربي تيم نوجوانان هامبورگ انتخاب شد، حالا كيا در كنار وحيد 
هاشميان دومين مربي ايراني حاضر در فوتبال آلمان است، دو فوتباليست 
بزرگي كه حالا در مربيگري هم روياهاي بزرگي در سر دارند و مي خواهند 

مانند روزهايي كه بازي مي كردند روي نيمكت نيز تبديل به مربيان مطرحي 
شوند، البته به گفته خودشان در اين راه عجله ندارند و مي خواهند پله به پله 
بالا بروند و به همين خاطر هم هست كه مهدوي كيا از تيم هاي پايه هامبورگ 
مربيگري را آغاز كرده و هاش�ميان هم با از ليگ ه�اي پايين بوندس ليگا!

حدادي سلامت است 
حامد ح��دادي، ملي پوش تيم ملي 
بسكتبال در س��لامت كامل به سر 
مي برد، اين خبري بود كه ديروز به 
سرعت روي خروجي خبرگزاري ها 
قرار گرفت تا خبر جعل��ي و دروغ 
زشتي را كه برخي كاربران صفحات 
اجتماعي در فضاي مجازي انتشار 
داده بودند، تكذيب كنند. عصر پنج شنبه صفحه شخصي حامد 
حدادي در فضاي مجازي هك و خبر تصادف و به كما رفتن اين 
ملي پوش منتشر شد اما حدادي در گفت وگو با خبرگزاري ها اين 

خبر را تكذيب و اعلام كرد كه در سلامت كامل به سر مي برد. 

نعمتي در خطر از دست دادن پاراالمپيك 
رئيس انجمن تير و كمان جانبازان و 
معلولان از احتمال غيبت زهرا نعمتي 
در مسابقات جهاني آلمان براي كسب 
س��هميه پاراالمپيك ريو خبر داد و 
گفت: گر نعمتي در اين مس��ابقات 
شركت نكند س��هميه پاراالمپيك 
خود را از دست مي دهد. البته به جز 
رقابت هاي آلمان مسابقات آسيايي تايلند را نيز در پيش داريم، اما 
كسب سهميه در تايلند شرايط خاصي دارد و تنها كساني مي توانند 
موفق به كسب سهميه شوند كه نفر اول رشته خود شوند، در حالي 

كه در آلمان سهميه پاراالمپيك به 16 نفر برتر تعلق مي گيرد. 

هيچ وقت نمي خواهم خداحافظي كنم 
سولماز عباسي، ملي پوش قايقراني 
روئينگ كشورمان پس از اينكه در 
جمع نهايي ملي پوشان حاضر نشد، 
گفت: به دليل شركت در امتحاناتم 
دو ماه مرخصي گرفتم و حالا بايد 
ببينم ش��رايط چه مي شود اما اين 
به معني خداحافظي نيست.  هيچ 
وقت دلم نمي آيد خداحافظي كنم اما شرايط به گونه اي است كه 
نمي توانم در اردوها شركت كنم، كارهاي عقب افتاده اي دارم كه 
بايد به آنها رسيدگي كنم، در كل با ش��رايطي كه الان دارم فكر 

نمي كنم فعلًا به تمرينات برگردم.

به انگيزه انتخاب مهدوي كيا به عنوان مربي تيم نوجوانان هامبورگ و ادامه حضور هاشميان در آلمان


